
Účet za hudební festival, který měl být oslavou významného 700 letého výročí naší městské části. 

Jsem obyvatelka Křeslic, mám to tu ráda a  mám také ráda koncerty, zábavu. Ale jsem  zároveň i 

zastupitelka,  a hájit zájmy a dodržovat povinnosti, které mi z této funkce vyplývají, mají v tomto 

případě přednost. 

Opoziční zastupitelé předložili návrhy k oslavám našeho výročí, které by vhodně doplnily celodenní 

oslavy na našem náměstí a  které by mohly být  trvalou a hezkou připomínkou 700 letého výročí 

Křeslic. 

Navrhovali jsme například informační panely s historickými fotografiemi, vydání knížečky o Křeslicích,  

vysazení památné lípy, kámen s plaketou, zapojení občanů – starousedlíků sdělení jejich osobního 

příspěvku, rozhovoru nebo něco podobného, prostě cokoli, co by připomnělo historii a současnost 

nám všem milým Křeslicím. V Křeslicích máme spoluobčany, kteří něco v životě dokázali a  mají jméno  

a někteří by rádi pomohli svou přítomností či příspěvkem toto významné výročí oslavit, kdyby tu 

možnost dostali. 

Z předložených návrhů nebyl 2. místostarostou akceptován žádný.  

Kdo to z vás občanů nepoznal, tak v účasti historických šermířů a tržiště byla schovaná paralela, 

kterou Křeslice slavily svou 700 let starou historii.  

Tuto informaci jsem obdržela od 2. místostarosty, jak se festival a jeho program váže na samotné 

Křeslice a na jeho 700 letou historii.  

Podle mého názoru, koncept Oslav byl nedůstojný vůči všem Křeslickým občanům, kteří „neholdují“ 

akcím typu hudební festival.  

Konečný účet za 6 hodinové „oslavy“ je 1 200 000 Kč. Je to určitá dovednost, kterou každý nemá, 

nepořídit za 1 200 000 Kč nic s trvalou hodnotou, pro občany a pro městskou část. Obzvlášť při tak 

významné příležitosti a v kontextu rozpočtu pro rozvoj a správu obce v řádech pár milionů. 

Za peníze městské části se k nám přijeli pobavit lidé ze širokého okolí, přítomní návštěvníci se o 

Křeslicích nedozvěděli vůbec nic, pokud zde byli i nějací významní hosté, například z MHMP či jiných 

městských částí, o tom jako zastupitelé (opoziční) nemáme žádné informace. 

Zastupitelstvo NIKDY neschválilo rozpočet v konkrétní výši na tento festival, pouze přesunutí částky 

400.000,- na položku kultura, z které se měly hradit všechny kulturní akce v  roce 2024, pořádané 

v Křeslicích. Tyto informace lze dohledat v zápisech z jednání ZMČ.  

2. místostarosta zastupitele pouze informoval, kolik co asi bude stát, co se asi bude na náměstí dít a 

že mluvíme o částce cca 600.000,- Jedinou částku, kterou zastupitelstvo schválilo usnesením, bylo 

150.000 Kč na pamětní mince. Ty bohužel nemáme a mít nebudeme, protože naplánovaný rozpočet 

byl dvojnásobně překročen a na památné mince už nezbylo. 

Částka 1 200 000 Kč dle interních předpisů podléhá schválení zastupitelstvu,  to nikdy tuto částku, a 

ani jinou neschválilo. Pan místostarosta může SÁM rozhodovat pouze do výše 180 000 Kč.  

Finanční výbor MČ provádí kontrolu nákladů na tuto akci, výsledek bude znám a publikován v 

lednové zprávě finančního výboru.  

Pojďme ještě podrobněji k samotné částce. Kompletní organizaci PR akce pana místostarosty a 

dalších, nazývanou „Oslavy 700 let Křeslic“,  zajišťovala dle dostupných informací z registru smluv Ing. 



Veronika Šimůnková za skoro 100 000 Kč, program festivalu byl tedy zřejmě připraven na „klíč“ 

externím subjektem bez jakékoli vazby na MČ Křeslice, její historii či současnost.  

Zastupitelům prezentovaná mimořádně výhodná spolupráce při přípravě Oslav 700 let Křeslic byla 

nakonec tak moc výhodná, že náklady byly dvojnásobné proti předpokládaným. Honoráře za 

vystoupení hudebních skupin měly být nižší než je obvyklé, ve skutečnosti některé hudební skupiny 

obdržely honoráře vyšší, než dostaly za vystoupení ve větších a bohatších MČ. 

Pro některé občany tak jediná památka a vzpomínka na Oslavy 700 let Křeslic bude informace o  tom, 

kolik tato akce stála naší ne moc bohatou městkou část.  

Lenka Kubánková 


